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Telekadót fizetnek 
már a cégek is az idén
d u n a a l m á s  Korábban csak 
magánszemélyeknek kel
lett telekadót fizetniük a 
tulajdonukban lévő beépí
tetlen belterületi földrészle
tek után. Ennek mértéke 
6500 forint volt évente.
Az önkormányzati rendelet 
módosítása után január 
1-jétől a cégeknek és vállal
kozásoknak is kell fizetni
ük telekadót, melynek 
mértéke tizenegy forint 
négyzetméterenként.

Összevonás után 
kedvezőbb a helyzet
t a r d o s  A Fekete Lajos Álta
lános Iskolában jelenleg 
103 diákot 16 pedagógus 
készít fel a továbbtanulásra. 
A tanárok közül tízen csak 
itt oktatnak, hatan pedig 
óraadókként járnak abba az 
intézménybe, mely hivatalo
san már a tatai Vaszary-is- 
kola része. A szervezeti vál
tozás szeptember óta kedve
zően hatott mind a szakos 
ellátottságra, mind a fejlesz
tési lehetőségekre.

A tornyok felújítását 
tavasztól folytatják
tata  Ócsai Sándortól, az or
szág egyik legismertebb, 
speciális munkát végző 
szakemberétől megtudtuk, 
hogy a viszonylag kedvező 
időjárás ellenére sem kíván
ják folytatni a Kossuth té
ren álló Szent Kereszt Plé
bániatemplom másik tor
nyának felújítását. Mint 
mondta, annak is nagyon 
örülnek, hogy az egyiket be 
tudták fejezni december 
előtt. Folytatás az első tava
szi napok beköszöntével.

Munkába állt 
a településőr
s ú r  Egy hete, hogy munká
ba állt a községben a tele
pülésőr, akinek foglalkozta
tására az önkormányzat 
nyert támogatást. Gúzs 
András feladata egyelőre, 
hogy körbejárjon a faluban, 
s figyelmeztesse például a 
szabálytalanul parkolókat.

KEMMA.hu
További híreket, illetve információkat 
talál a - ' MA.hu weboldalon.

Vasláncot a vár kapuira?
bezáratnák Éjjel nem lehetne átmenni a sétány egyik szakaszán
Bezáratná a tatai vár két 
kapuját éjszakánként a 
város rendőrkapitánya, s 
ezzel több szervezet és 
magánvállalkozás vezető
je egyetért, ugyanakkor 
az is valószínű, hogy so
kan fogják ellenezni.

Palásti Péter

tata  Már az 1990-es években is 
felmerült a gondolat, miszerint 
éjszakánként be kellene zárni a 
vár kapuit, hogy így óvják a város 
jelképét a vandáloktól s egyéb 
bűncselekmények elkövetőitől. 
Akkor ez nagy felháborodást vál
tott ki, mert a tóparti sétány 
nyomvonala érinti ezt a területet, 
amit sokan vesznek igénybe söté
tedés után is. Ráadásul nemcsak 
az andalgó szerelmespárok, ha
nem sok olyan helybéli, akik er
re járnak éjszakai műszakba ott
honukból vagy munkahelyeikről 
hazafelé. Akkor nem is rendelték 
el a kapuk bezárását.

A napokban megbeszélést tar
tottak a polgármesteri hivatal
ban Horváthy Lóránt alpolgár
mester vezetésével.

Itt Beiermeiszter György, a 
Zsigmond Borozót is működtető 
cégcsoport vezetője ugyancsak 
megfogalmazta, hogy az ötlet jó, 
de tekintettel arra, hogy a vár 
udvara gyakorlatilag a gyalogos 
közforgalom átmenő útvonala, 
az megnehezíti a döntést.

Major Dezső, az Öreg-tó halá
szati jogát is birtokló zrt. vezér- 
igazgatója utalt urra, hogy nem 
csak a vár környékét kellene vé
deni a vandáloktól, hanem az 
egész tópartot, hiszen hálóikba 
többször került már a tóba do
bott pihenőpad éppúgy, mint 
szeméttároló edények vagy köz
úti jelzőtáblák. Felhívta a figyel
met arra is, hogy a kapuk he
gyes vége - bezárásuk esetén -  
veszélyes lehet a sietős, ezért 
azokon átmászó emberek testi 
épségére. Erre is tekintettel in
kább a teljes térség bekamerá- 
zását javasolta, továbbá a szemé
lyes jelenlétű vagyonvédelmet.

Dr. Fülöp Éva, a várban lévő 
Kuny Domokos megyei múzeum 
igazgatója elmondta, hogy ők 
maximálisan támogatják a rend
őrkapitány javaslatát a megyei 
önkormányzattal együtt. Még
hozzá úgy, hogy az év minden 
napján zárják be a kapukat

A tatai vár udvarán átvezető sétányt tervezik bezárni. Ez néhány arra járónak viszont bosszúságot okozhat

22-06 óra között. Már csak azért 
is, mert a vár ablakait gyakran 
bedobálják, s akadnak, akik itt 
végzik el szükségletüket az erős 
falak mélyedéseiben.

Horváth Róbert, a közterület
felügyelet vezetője is utalt erre, 
továbbá arra, hogy a fiatalok 
nemcsak a várban italoznak és 
randalíroznak, hanem az Öreg-tó

több pontján, nyomaikat másnap 
reggel minden arra járó láthatja.

Hozzá kapcsolódva a polgár
őrség vezetőjének helyettese, Re
zes Róbert elmondta, hogy ők jól 
ismerik a vár területén szórako
zó fiatalokat, akiket már több
ször figyelmeztettek, s ennek ha
tására már kevesebb a gond, 
mint korábban.

I I  Ön szerint jó ötlet az éjszaki 
zárva tartás?

Szavazzon honlapunkon »  x- 
ma 16 óráig:
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A szavazás eredményét a holnapi 
számunkban közöljük.

A kapitány szerint vigalmi centrummá vált mára a vizek városa
DR. FRIEDRICH GÁBOR városi 
rendőrkapitány még tavaly ír
ta meg azt a levelét M ich l Jó
zsef polgármesternek, mely
ben egyebek m ellett rögzítette, 
hogy Tata közbiztonságának 
egyik alapvető problém áját a 
fő leg  hétvégenként elkövetett 
belvárosi rongálások je len tik . 
Úgy véli ma is, hogy a város a 
régió v iga lm i centrum ává vált, 
a m it jó l bizonyít, hogy sokan 
já rn a k  ide szórakozni Győr
ből, Budapestről és még távo
labbról is. A  kapitányság veze-

Dr. Friedrich 
Gábor városi 
rendőrkapi
tány

tője azt is kérte, hogy az ön- 
korm ányzat vizsgálja meg az 
éjszakai a lkoholárusítás kor
látozásának lehetőségeit, fő leg  
az éjjel-nappal nyitva tartó  üz
letek esetében. Végezetül ind ít
ványozta a vár két tóparti ka
pu jának éjszakai bezárását, 

ille tve a művelődési házzal 
szembeni főbe já ra t k iv ilág í
tását és térfigyelő kamerá
val való felszerelését, to
vábbá a különböző biz
tonsági szolgálatok tagja i
nak együttműködését.

J E G Y Z E T

Í RIBÁRY 
ZOLTÁN

Dúl a kampány 
minden fronton
AZ EGYIK NAP az egyik ala
kulat közzétesz egy térké
pet, amelyen kipellengére
zik a fő ellenfelük emberei 
irányította olyan települése
ket, ahol korrupciót sejte
nek. Pár napra rá jön a hír, 
hogy nyomozás indul a tér
képkészítők egyik városve
zető politikusa ellen, holmi 
gyanús földügyietek miatt. 
d ú l  A k a m p á n y , éjt nappalé 
téve fogalmazódnak a vádak 
és válaszok itt is, ott is. Azt 
hiszem, az elkövetkező he
tekben az első bekezdésben 
foglaltaknál sokkal durvább 
dolgokra számíthatunk. Hi
szen ez, mármint a másik 
hibáinak, netán valóban tör
vénytelen vagy legalábbis 
erkölcstelen politikai „mu
tatványainak” leleplezése 
még belefér a jó ízlésbe, sőt 
jogunk van az információ
hoz. Ámde itt -  tudhatjuk 
már a korábbi kampányok
ból -  sokkal messzebb men
nek majd a küzdő felek, 
nem számíthat kíméletre se 
gyerek, se felmenő!
SORRA REFLEKTORFÉNYBE 
lépnek a jelöltek, sajtótájé
koztatók, fórumok, nagy
gyűlések követik egymást, 
a nagyarcú óriásplakátokról 

vnepri is beszélve. 
d ú l  a  k a m p á n y  ezerrel, puc
cos vagy kevésbé puccos 
pártszékházakban, irodák
ban, füstös kocsmákban 
szerveződnek az önkéntes 
szabadcsapatok. Azt hiszem, 
az előttünk álló két-három 
hónapban az előző bekez
désben foglaltaknál sokkal 
kevésbé „unalmas” bemutat
kozásokra is számíthatunk. 
Hiszen egy-egy kiállás, prog
ramismertetés még belefér, 
sőt segítheti a tisztánlátást. 
Ámde itt -  erre is emlékez
hetünk -  sokkal többre vete
mednek majd a riválisok, 
jönnek az átplakátolások, 
ocsmány firkálmányok, ne 
adj isten köztéri ütlegek... 
h iú  á b r á n d  másra számíta
ni, de a végén majd választ
hatunk.

Vastapsot kaptak a jubiláló fúvósok
új é v i k o n c e r t  Hatvanöt esztendővel ezelőtt alakult a városi zenekar
o r o s z l á n y  Telt házas, nagy sike
rű új évi programmal kezdte ju
bileumi koncertévét szombaton 
este a nűvelődési központban az 
oroszlányi Bányász Koncert 
Fesztivál Fúvószenekar, amely 
fennállásának 65. évfordulóját 
ünnepeli 2010-ben.

Az együttes Oroszlány felsza
badulása után, 1945 májusában 
alakult 24 fővel, Rebersák Alfréd 
karmester vezetésével. Az el
múlt évtizedekben aztán a folya
matos fejlődésnek köszönhetően 
számtalan rangos, nemzetközi 
elismerést érdemeltek ki, s rend
szeres fellépői a különféle társa-  ̂
dalmi, kulturális, egyházi és |  
sportrendezvényeknek. A hosz- I  
szú évtizedek alatt csaknem 700 Simonies László és Sági Richárd felváltva dirigálta a zenekart

zenész fordult meg soraikban, 
akik közül többen neves művé
szekké váltak.

S hogy minek köszönhető, 
hogy ily sok év után is szeretettel 
fogadja őket a közönség, annak 
egyszerű a magyarázata. Alapel
veik között első a zene tisztelete 
és szeretete, mely mindig is jelle
mezte az együttest. Ápolják a bá
nyászhagyományokat, széles kö
rű repertoárjukkal járják az or
szágot, és gyakran tesznek eleget 
külföldi meghívásoknak is.

Az új évi koncerten Simonies 
László és Sági Richárd felváltva di
rigálta a zenekart, amely elsőként 
-  hagyományosan - Werenka Vil
mos Oroszlányi induló című da
rabjával nyitotta a programot ■
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A klasszikus így írtok ti 
helyett, így vásárolunk mi
m in d e n  a k c ió r a  vevők vagyunk. 
Ha éppen a műanyagból készült 
kutyaólból kell kettőt vennünk 
ahhoz, hogy egyet fizessünk, hát, 
nosza... Otthon persze rájövünk, 
hogy nincs is ebünk.

Azért van ezeknek a spórolós 
marketeknek egy olyan - szedd 
magad akciókra hasonlító - kez
deményezése is, amikor egy vö
dör gyümölcs, mérés nélkül, 
egységes áron elcipelhető. Most 
a narancsnak van itt az ideje.

Sokan úgy gondolják, hogy 
ők találták fel a gumivödröt, 
miközben „az űrmérték” alján 
már szinte iható az áru. Látni a 
kasszasorban mellmagasságig

púpozott edénnyel egyensúlyo- 
zókat. Szerintem az utolsó öt
hat narancsszemet pillanatra
gasztóval kapatták a többihez, 
vagy vásárlás előtt alaposan át
forgatták Rodolfo bűvészköny
vét... A lényeg, a lényeg, akinek 
viszont legurul akárhány na
rancs a pénztári futószalagon, 
az vesztett, a fölösleg a bolté 
marad. Ez a szabály.

Két gondolat motoszkált a fe
jemben. Bizonyára sokan olvas
ták Karinthy: így írtok ti-jét. Ha 
a szerző megélhette volna, most 
olvashatnánk az: így vásáro
lunk mi-t is. Vagy csak nyakun
kon a választás? ■ Petrik J.


